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شــهروند| قرارگرفتن وزنه برداری ایــران در رده 
پانزدهم جهان باعث ایجاد هجمه زیادی علیه کادرفنی 
و مسئولان این فدراسیون شد. درحالی  که همواره این 
رشته یکی از امیدهای مدال در ادوار المپیک محسوب 
می شود، به نظر می رســد در فاصله 8 مانده تا المپیک 
وزنه برداری درشرایط خوبی به سر نمی برد. با این حال 
رئیس فدراســیون وزنه  برداری که 8 ماهی اســت بر 
صندلی ریاســت تکیه زده، این اتفاق را کاملا طبیعی 
می داند و معتقد است پانزدهمین جهان واقعیت فعلی 
وزنه برداری ایران است و مردم نباید خیلی از این رشته 
در المپیک توقع داشته باشــند. در ادامه گفت وگوی 

»شهروند« را با علی مرادی می خوانید: 
   مسابقات جهانی وزنه برداری 2015 عایدی 
مثبتی را برای ایران در بر نداشت. چرا این اتفاق 

افتاد؟
با توجه به شرایطی که تیم ملی کشــورمان در این 
رقابت ها داشت، انتظار چنین اتفاقی می رفت. سهراب 
مرادی را که بازنشسته کرده بودند)!(، بهداد سلیمی و 
سعیدمحمدپور نیز دچار مصدومیت شدند. البته من 
قبول دارم که نتایج راضی کننده نبود اما سعی می کنیم با 
نظم و انضباط بیشتری که از این پس به وجود می آوریم، 
آینده روشنی را برای تیم ملی رقم بزنیم. ازسوی دیگر 
سطح مسابقات امسال نیز بی نظیر بود؛ شما دیدید چین 
که همواره روی ســکوی جهانی قرار می گیرد، چهارم 
شد و ترکیه که سرمایه گذاری زیادی روی وزنه برداری 

کرده، اصلا سهمیه ای کسب نکرد.
 درخبرها آمده بود که ایــن عنوان نازل در 

تاریخ وزنه برداری ایران بی سابقه بوده است. آیا 
اینطور بود؟

فکر نمی کنم بی سابقه باشــد، یادم هست درچند 
دوره وزنه برداری ایران زنگ تفریح سایر کشورها شده 
بود. من یک سوال دارم؛  اگر امثال سلیمی و مرادی در 
این رقابت ها تیم ملی را همراهــی می کردند و ما روی 
سکو قرار می گرفتیم، آیا دیگر وزنه برداری ما مشکلی 
نداشت؟ وقتی 22 سال قبل وقتی فدراسیون را تحویل 
گرفتم، در اکثــر اوزان با رکوردهــای جهانی 50کیلو 
اختلاف داشتیم و کسی باورش نمی شد یک روز به این 
سطح برسیم. الان هم 8ماه است که این مسئولیت را 
برعهده گرفتم و معتقدم سومی آســیا و پانزدهمین 

جهان، واقعیت فعلی وزنه برداری ایران است.
  با این وضــع، مردم و مســئولان به نتایج 
وزنه برداری ایران در المپیک هم نباید خوشبین 

باشند؟
ما تمام تلاشمان را کردیم اما معتقدم بالاخره یک روز 
این مشکلات باید سر باز می کرد. پس بهتر که همین 
امســال این اتفاق رخ داد و فهمیدیم که چه وضعی در 
وزنه بــرداری داریم. البته ما کارهــای زیربنایی را آغاز 
کردیم و در آینده قطعا شاهد تحولات زیادی خواهید 
بود. دیدید که وقتی بهداد سلیمی مصدوم شد، حتی 
یک نفر را هم نداشتیم جایگزین او کنیم. البته کیانوش 
رستمی خوش درخشید و به نظرم حق او طلا بود چون 
وزنه بــردار روس درحرکت آخرش خطــا کرد. ما فکر 
می کردیم 6 سهمیه به دست می آوریم اما الان که این 
اتفاق رخ داده، مردم نباید توقع زیــادی از وزنه برداری 

در المپیک داشته باشند. از رسانه ها نیز می خواهم که 
سطح توقع مردم را بالا نبرند چون واقعیت وزنه برداری 

ایران همین است.
    اما به نظر می رسد حداقل مسئولان ورزش از 

وزنه برداری توقع کسب چند مدال را دارند!
به هرحال برای المپیک شرایط مان بهتر است. مرادی 
و رســتمی که 2 شــانس قطعی ما برای کسب مدال 
هستند. چند نفر دیگر را نیز قرار است به تیم ملی اضافه 
کنیم و به بهبودی بهداد سلیمی هم امیدواریم. البته باید 
زمان بگذرد تا درباره شرایط جسمانی سلیمی به صورت 

قطعی صحبت کنیم و الان چیزی مشخص نیست.
  قرار نیســت در کادرفنی تغییراتی ایجاد 

کنید؟
تغییرات که بــه وجود می آید، اما حســین توکلی 
به عنوان ســرمربی تیم ملی با قدرت بــه کارش ادامه 
می دهد. فعلا با جورج زالای که سال ها در ایران حضور 
داشت، خداحافظی کردیم چون او نتوانست بهره لازم را 
به تیم ملی برساند. قرار است از یکی از کشورهای روسیه 
یا بلغارستان یک مشاور ســطح بالا بیاوریم تا درکنار 

توکلی حضور داشته باشد. 
  شاید از شانس بد شما بود که دقیقا درهمین 
دوره که ایران نتایج ضعیفی گرفت، رکورد 14ساله 

حسین رضازاده نیز شکسته شد. درست است؟
چرا شانس بد؟! همه رکوردها بالاخره یک روز جابه جا 
می شوند. البته امیدوار بودیم که این رکورد توسط یک 
ایرانی شکسته شود اما با توجه به فرصت سوزی هایی که 
در سال های قبل رخ داده، ما نتوانستیم به سلطه خود در 

سنگین وزن جهان ادامه دهیم و روسیه پیشروی کرد.
  انتقادهای رضــازاده از نتایج ضعیف ایران و 
شکسته شدن رکوردش توسط یک خارجی را 

شنیده اید؟
نمی خواهم نســبت به صحبت های رضازاده موضع 
خاصی بگیرم چون او در آســتانه مسابقات جهانی در 
ماجرای سهراب مرادی با فدراسیون تعامل کرد و اعتقاد 
داشــت که نامه بازنشستگی وی جعلی است. هنوز هم 
نمی دانیم چه کســی این کار را انجام داده اما دیگر این 
ماجرا به ما ارتباطی پیدا نمی کند و نهادهای ناظر باید آن 

 را پیگیری کنند. 
  اما رکورد دســته فوق سنگین وزنه برداری 
اهمیت بالایی داشت و از دست دادن آن بازخورد 

منفی ای درجامعه داشت!
من این را بگویم که روس ها 11 ســال است پای این 
رکورد نشســته بودند و درنهایت موفق به شکستن آن 
شدند. ما هم نمی توانیم یک شبه آن  را برگردانیم و باید 
کار کنیم. همان طور که گفتم فرصت سوزی درسالیان 
اخیر باعث شــده حالا ما دیگر عنــوان »قوی ترین مرد 
جهان« را دراختیار نداشته باشیم. البته امیدواریم که در 
دسته های دیگر رکوردشکنی کنیم. دیدید که کیانوش 
رستمی به رکورد جهانی حمله کرد و نزدیک بود آن  را 
بشکند یا سهراب مرادی بارها درتمرینات رکورد دنیا را 
زده است. رکوردشکنی حتما نباید در دسته فوق سنگین 
باشد،  اگرچه برای این دسته خاص نیز استعدادیابی را 
آغاز کردیم تا دیگر به مشکل نخوریم و بتوانیم خیلی زود 

این رکورد را به ایران بازگردانیم.

روی خط فوتبال د  نیا

شب دوم دور ششم مرحله گروهی لیگ قهرمانان

 معادله 5 مجهولی
شهروند| برخلاف شب گذشته، امشب هیجان و تعلیق در واپسین 
دور مرحله گروهی لیگ قهرمانان موج می زند؛ جایی که درهیچ  گروهی 
تکلیف 2 تیم صعودکننده مشخص نشده و 5 جایگاه برای صعود هنوز 

در دسترس است.
آرسنال در آستانه حذف 

 توپچی های لندن شــانس آوردند که بازی آخرشان مقابل رقیب 
مستقیم برای صعود اســت، وگرنه پس از باخت سنگین به بایرن در 
 دور چهارم مرحله گروهی لیگ قهرمانان برای نخســتین بار از فصل

 2003-2002 در مرحلــه گروهــی حــذف می شــدند. آنها برای 
حذف نشــدن امشــب باید با اختلاف 2 گل بــازی در زمین مخوف 
المپیاکوس پیروز شــوند تا کمی دورتر از دیگر بازی گروه ششم بین 

بایرن صعود کرده و دیناموزاگرب حذف شده به مرحله بعد بروند.
بیم بزرگ چلسی 

چلسی، دیگر تیم لندنی هم درخطر حذف شدن قرار دارد. آبی ها در 
ادامه روند منفی خود برای نخستین بار در یک ونیم دهه اخیر به تیمی 
تازه صعود کرده به لیگ برتر باختند و حالا حتی صعود از مرحله گروهی 
هم مجوزی برای بقای مورینیو، ســرمربی این تیم نیست. چلسی در 
بازی امشب گروه هفتم در خانه مقابل پورتوی 10 امتیازی تنها حق 

پیروزشدن دارد چون در امتیاز مساوی با غول پرتغالی و برتری محتمل 
دیناموکیف 8 امتیازی، برای نخســتین بار از فصــل 2012-2013 

درمرحله گروهی حذف می شود. 
3 تیم امیدوار و بارسای قدرتمند 

 درگــروه پنجم، بارســلونا 13 امتیازی صعــودش را قطعی کرده 
است. درحال حاضر رم و لورکوزن در امتیاز 5 مساوی هستند اما تیم 
پایتخت ایتالیا در بازی های رودررو شــرایط بهتری دارد و اگر باته را 
شکست دهد، بی توجه به نتیجه بازی بارسا و لورکوزن صعود می کند. 
از طرفی چنانچه باته 4 امتیازی رده چهارم، تیم ایتالیایی را مغلوب کند 
و لورکوزن، بارسا را نبرد، تیم اهل بلاروس غول های آلمان و ایتالیا را جا 
می گذارد! لورکوزن برای صعود باید بارسا را ببرد و امیدوار به شکست 

یا تساوی رم باشد. 
معادله نه چندان دشوار 

 پس از قطعی شدن صعود زنیت 13 امتیازی به عنوان تیم اول گروه 
هشتم، تنها نکته مجهول انتخاب تیم دوم از بین خنت 7 و والنسیا 6 
امتیازی است؛ آن هم درشرایطی که لیون یک امتیازی حذف شده ای 
بیش نیست. والنسیا در زمین لیون یک پیروزی می خواهد تا اگر خنت 
هر نتیجه ای غیر از برتری در میزبانی از زنیت به دست بیاورد، جشن 
صعود برپا کند. اگر امتیاز خنت و والنســیا مساوی شود، تیم بلژیکی 

به خاطر نتایج بهتر در 2 بازی رودررو جواز صعود را به دست می آورد.

شهروند| یکــی از نکاتی که همیشــه اعتراض 
کی روش در دوران حضور درتهران را در پی داشــته، 
وضع کمپ تیم ملــی فوتبال اســت. این مجموعه 
به عنوان زیربنای اصلی برای تمرینات در سال های 
اخیــر رنگ ورویی پریده داشــته و هیچ وقت حالت 
استاندارد به خود ندیده است. در این شرایط همزمان 
با زیر ذره بین رفتن چمــن بی کیفیت کمپ، اخبار 
جدیدی درباره این یادگاری فدراسیون های قبلی به 

گوش می رسد.
ماه من تا ماه گردون

برای این که بدانیم در کمپ تیم ملی چه می گذرد، 
ابتدا لازم اســت از ماهیت این ســازه سر دربیاوریم. 
در واقع کمپ تیم های ملی فو تبا ل ایران شــامل 3 
باب زمین است؛ زمین شــماره یک یا زمین اصلی و 
زمین شــماره 2 که هر کدام به ابعاد 190 در 70 متر 
مربع بوده و چمن طبیعی هســتند. علاوه بر این در 
این مجموعه یک باب زمین چمن مصنوعی به ابعاد 
43 در 25 متر مربع وجود دارد. هر چند زمین چمن 
مصنوعی از کیفیت بالایی برخوردار است، اما زمین  
اصلی و شماره 2 به شدت در وضع نامطلوبی قرار دارند. 
از خشکی تا زردی زمین در گوشه های مختلف گرفته 
تا چاله هایی که در اطراف و میانه میدان ایجاد شده و 
سطح زمین به خاک و گل ولای رسیده است؛ هرگز 
نمی توان تصور کرد در ایــن زمین امکان دادن پاس 
سالم وجود داشته باشد. این روزها تکنولوژی»تابش 

نور مصنوعی« برای افت نکــردن میزان مطلوبیت و 
سبزی چمن ورزشگاه های مختلف دنیا در دستور کار 
قرار دارد. در کمپ ما از این خبرها نیست و کماکان 
رنگ زرد از ســبزی چمن کمــپ اصلی تیم پیش 
است! شاید در روز مسابقات با ورزشگاه آزادی )یکی 
از معدود ورزشگاه های واقعا استاندارد موجود( اندکی 
آبروداری کنیم؛ اما چگونه با ایــن کمپ نامرغوب، 
تمرین خوبی انجام دهیم تا روز مسابقه؛ واقعا انتظارات 
را برآورده کنیم؟ این زمین برای بازسازی و ترمیم به 
مدت زمان زیادی نیاز دارد و البته قرار شده اقدامات 

عاجلی صورت گیرد.
شهرداری وارد می شود 

پس از اعلام حبیب کاشانی، مدیر تیم امید و عضو 
شورای شهر درباره تعهد شهرداری به بازسازی کمپ، 
کورســوی امیدی ایجاد شده اســت. گویا قرار شده 
شهرداری از اسفند ماه زمین شماره 2 کمپ را مورد 
بازسازی قرار دهد تا اوایل تابستان این پروژه را به اتمام 
برساند. البته برای بازسازی زمین اصلی کمپ و زمین 
مدنظر کی روش، هنوز توافقی با شهرداری یا نهادهای 
دیگر حاصل نشده است و مشخص نیست بازسازی 

زمین چمن اصلــی را کدام ارگان بــه عهده خواهد 
گرفت. با این اوصاف تمرینات تیم ملی برای 2 دیدار 
باقی مانده مرحلــه اول مقدماتی جام  جهانی 2018 
روسیه )دیدار با هند و عمان در تهران( در همین زمین 
اسفناک برگزار می شود. پیش از این فدراسیون فوتبال 
حتی از وزارت ورزش برای بازســازی کمپ کمک 
خواسته بود که این وزارت اعلام کرد هزینه برای انجام 
این کار در اولویت نیســت. به هرحال طبق آنچه در 
ساختار کمپ وجود دارد، هزینه بازسازی چندان کم 

نخواهد بود.
 مقایسه مساعدت ها 

شــهرداری برای کمک کامل در تردیــد روزگار 
می گذراند؛ اما در سایر کشورها، این نهاد نقش مهمی 
و بی منتی در طرح های تکمیلی ملی دارد. مثلا کمپ 
کلروفونتن در فرانسه و کاورچیانو در ایتالیا )ملقب به 
مهد بازیکن و مربی سازی در ایتالیا( با کمک مستقیم 
و قابل توجه شــهرداری پاریس و رم ایجاد شــد و 
سروسامان گرفت و در بســیاری دیگر از کشورهای 
صاحب فوتبال دنیا هم تیم ملی از آن جایی که نهاد 
مردمی و ملی است به راحتی و بی هیچ مانعی از طرف 
نهادهای دولتی مورد حمایت واقع می شــود. در این 
شرایط، انگار باید به همین میزان توجه راضی باشیم. 
شهرداری قصد کمک دارد و این اتفاق خوب حمایتی، 
می تواند فوتبال ملی ما را امیدوارتر از گذشته و متکی 

و دلگرم به نهادهای قدرتمند رو به جلو ببرد.

 اوضاع اسفناک کمپ تیم ملی و زمزمه های بهبودی 

شهرداری وارد می شود،  وزارت ورزش نه

 قلعه نوعی
 با تراکتورسازی به توافق رسید

شهروند| سرانجام با وجود مخالفت های عمومی 
در تبریز، امیر قلعه نوعی، پرافتخارترین ســرمربی 
تاریخ لیگ برتر با مسئولان تراکتورسازی به توافق 
رسید.  باشگاه تبریزی که فصل قبل به عجیب ترین 
شــکل ممکن فرصت قهرمانی در لیگ برتــر را از 
دست داد، این فصل با تونی نتایج مطلوبی نگرفت 
و به همین دلیــل طرفین به شــکل توافقی از هم 
جدا شدند. درشــرایطی که با توجه به بومی بودن و 
محبوبیت بیشتر خطیبی نسبت به ژنرال، قلعه نوعی 
در نگاه اول گزینه دوم تراکتور به نظر می رسد، پس 
از توافق طرفین، وصلت نه چنــدان فرخنده از نگاه 
تبریزی ها شکل گرفت تا سرمربی سابق استقلال 
تهران، ســپاهان و مس کرمان بار دیگر به یکی از 
تیم های سابق خود برگردد. این بار وقتی امروز صبح 
مراسم معارفه او برگزار شود، طرفداران تراکتورسازی 
دیگر با لقب »امیرپاشا« سراغ کاپیتان سابق استقلال 
نمی روند.  از طرفی عباســی، مدیرعامل تراکتور در 
جلسه فسخ قرارداد تونی قول داد یک میلیارد تومان 
بابت قرارداد این فصل به او پرداخت کند و مطالبات 

قبلی او نیز در قسط های بعدی پرداخت شود. 

 تغییر در ریاست جودو به دلیل اختلافات

رستگار رفت، میراسماعیلی حفظ شد
شــهروند| درنهایت همان طور که پیش بینی 
می شــد در جدال رئیس و نایب رئیس فدراسیون 
جودو یک نفر رقابت را برد و در فدراســیون ماند و 

دیگری کنار رفت. 
تصمیم عجیب وزارتخانه

در حالی که بحث اســتعفای محمد رســتگار از 
ریاست فدراسیون جودو ماه ها قبل مطرح شده بود، 
بارها مسئولان وزارت ورزش از پاسخ دادن در قبال 
تصمیمشان برای این استعفا طفره رفتند. درحالی که 
به نظر می رسید وزارتخانه تصمیم به ماندن رستگار 
گرفته و او نیز برنامه های جدید خود را در فدراسیون 
آغاز کرده بود، به یک باره روز گذشته خبری در پایگاه 
خبری وزارت ورزش منتشــر شــد که وزیر ورزش 
با قبول اســتعفای رســتگار حکم سرپرستی این 
فدراسیون را برای رشید خدابخش، نایب رئیس سابق 
فدراســیون کاراته صادر کرد. وی پس از انتصابش 
می گوید:  »جودو متعلق به اهالی این رشته است و 
من برای کمک به این رشته آمده ام و برای این منظور 
هم از تمام ظرفیت جودو و تک تک نیروهای باارزش 

آن استفاده خواهد شد.«
نقش میراسماعیلی در تغییرات

تصمیم به کنار رفتن محمدعلی رستگار درحالی 
اتخاذ شــد که چند هفته قبل او در مقام ریاســت 
فدراسیون حکم برکناری آرش میراسماعیلی را از 
نایب رئیسی صادر کرده بود اما از سوی وزارت ورزش 
با مخالفت شدید روبه رو شد. درنهایت به نظر می رسد 
همین اتفاق کار دستش داد و میراسماعیلی با توجه 
به نفوذی که در وزارت ورزش داشــت، توانســت 
برنده جدال در فدراســیون جودو شود. نایب رئیس 
فدراسیون جودو در این باره می گوید: »تمام اتفاقاتی 
که در مســابقات جهانی کوراش برای من رخ داد،  
دسیســه بود. حتی اتفاقاتی که در ازبکستان برای 
من رخ داد. همه می دانند که چه کسانی باعث این 
اتفاق بودند، اما بنده آنها را به وجدان خودشان واگذار 
می کنم. امیدوارم با این تغییرات بتوانیم راه بهتری را 

پیش بگیریم.«
اعتراض رستگار

محمدعلی رستگار، رئیس پیشین فدراسیون 
جودو درباره کنار رفتنش از فدراسیون می گوید: 
»من در شرایط فعلی هیچ اســتعفایی نداده ام. 
چهار، پنج ماه پیش به خاطر برخی مشکلات از 
سمت ریاست فدراسیون جودو استعفا کردم، اما 
پس از آن با توجه به جلســاتی که با مســئولان 
وزارت ورزش برگزار کردیم، قرار شد به کار خود 
با قوت ادامه بدهم. نمی دانــم این تصمیم برای 

چیست اما از آن متعجبم. «

اتفاق

حاشیه

تیتر بازی

  پیروز قربانی، مدافع ســابق استقلال روز گذشته با 
حضور در باشــگاه راه آهن به عنــوان مربی با این تیم 

قرارداد بست.
 سعید عبدولی، فرنگی کار تیم ملی با ارسال نامه ای 
به رسول خادم، خواســتار تجدید نظر در محرومیت 

6ماهه اش شد.
 فرجام خواهی باشگاه رئال مادرید در مورد رأی کمیته 
انضباطی اســپانیا مبنی بر حذف تیم در جام  حذفی 

اسپانیا به علت استفاده از بازیکن 3 اخطاره رد شد.
  تیم فوتبال امید کشورمان امروز در دیداری تدارکاتی 

به مصاف منتخب آنتالیای ترکیه می رود. 
  شواین اشتایگر به دلیل ضربه زدن با آرنج به بازیکن 
وستهام از ســوی اتحادیه فوتبال انگلیس 3 جلسه 

محروم شد.
 کیلور ناواس، دروازه بان رئال مادرید دســتکش های 

خود را به یک کودک قطع نخاع هدیه داد.
    الکســیس سانچس، مهاجم آرســنال به عنوان 
برتریــن بازیکن  ســال 2015 انگلیــس از نگاه 

هواداران معرفی شد.

شجاعی: طبق قانون رئیس فدراسیون تیراندازی با 
کمان هستم

مقانلو: درباره اسبقی دیگر کاری از دستمان برنمی آید
حیدری: جوان های اســتقلال فکر نکنند 2 لایک  

اینستاگرام یعنی همه چیز
گل محمدی: با افکار کثیــف ما را به دوپینگ متهم 

کردند

خداحافظی احساسی کواچ| درحالی  که بعد 
از اعلام قطع همکاری فدراسیون والیبال با سرمربی 
صربستانی، او به شدت از نحوه اعلام این اتفاق انتقاد 
کرده بود، به نظر می رسد بعد از چند روز اسلوبودان 
کواچ تغییر موضع داده اســت. او بعــد از دریافت 
غرامتش از فدراســیون والیبــال نامه خداحافظی 
نوشت: »بابت دو سال فوق العاده ای که درکنار شما 
و ملت ایران گذراندم و از این که همیشه حامی من 
بودید، بسیار سپاسگزارم. برای من باعث افتخار بوده 
که درکنار بازیکنان مستعد ایران کار کردم و به همراه 

هم، تاریخی از والیبال ایران را رقم زدیم.«
ســپاهانی ها هلال احمری شدند| علی رضا 
ســلیمی ،معاون داوطلبان جمعیــت هلال احمر 
استان اصفهان از عضویت داوطلبانه ایگور استیماچ، 
سرمربی کروات و باقریان ، مدیرعامل باشگاه فولاد 
ســپاهان در جمعیت هلال احمر به مناسبت روز 
داوطلب خبر داد. ایگوراستیماچ سرمربی سپاهان 
ضمن خرسندی از عضویت در جمعیت هلال احمر 
اســتان اصفهان گفت :» من در کشورم با جمعیت 
صلیب سرخ آشــنایی دارم. از عضویت در این نهاد 
بین المللی و پوشیدن این لباس بسیار خرسندم و 
جهت همکاری با جمعیت هلال احمر استان اصفهان 
در صورت نیاز اعلام آمادگی می کنم.« ســلیمی  در 
توضیحاتی تکمیلی اعلام کرد  اعضاء و بازیکنان این 
باشگاه ضمن تکمیل فرم عضویت و ملبس شدن به 

کاور هلال احمر به عضویت این جمعیت درآمدند. 

 صرفا جهت اطلاع!

گفت وگو با فریدون اصفهانیان، رئیس کمیته داوران 

 استفاده از داوران جوان تلنگری
 برای بزرگان بود

شهروند| اشتباهات 
داوری در 13 هفتــه ای 
که از لیگ برتر گذشته، 
یکی از سوژه های اصلی 
فوتبال ایران بوده است 
که البتــه در هفته های 
اخیر بــه مراتب کمتر 

دیده می شــود. با این حال اتفاقــات عجیب درباره 
داوران همچنان ادامه دارد و در روزهای اخیر شاهد 
درگیری لفظی و حتی فیزیکی برخی افراد با داوران 
بوده ایم. در همین راستا با فریدون اصفهانیان، رئیس 
کمیته داوران فدراسیون فوتبال همکلام شدیم که 
مشــروح گفت وگوی »شــهروند« را با وی در ادامه 

می خوانید: 
 به نظر می رســد در هفته هــای اخیر 

اشتباهات داوری کاهش یافته است.
بله، همین طور است. به هرحال بعد از هفته های نه 
چندان جالبی که برخی داوران پشت سر گذاشتند، 
ما تمهیداتی اندیشــیدیم و با هماهنگــی وزارت 
ورزش و رئیس فدراســیون اقداماتی انجام دادیم تا 
دیگر اشــتباهات فاحش به حداقل برسد. برگزاری 
کلاس های داوری و اســتفاده از داوران جوان باعث 
شد تا داوران مطرح کشورمان با یک تلنگر هوشیارتر 
شــوند. امیدواریم که در طول فصل شاهد کاهش 

اشتباهات داوری باشیم.
  با این حال همچنان انتقادها وجود دارد!

متاسفانه در برخی هفته ها جو بدی علیه داوران 
به وجود آمده بود و با کوچکترین اشتباه همه علیه 
قاضی میدان هجمه درست می کردند. ما هم سعی 
کردیم در این مدت فقــط از داوران حمایت کنیم و 
در محافل خصوصی اشتباهاتشان را به آنها گوشزد 
کنیم. برخی بســیار مغرضانه و به خاطر اختلافات 
شخصی انتقاد می کنند که اصلا برایم مهم نیست. 
به نظرم مســئولان داوری کمترین نقش را در این 

اتفاقات داشتند.
 عدم پرداخت به موقع حقوق داوران نیز 
یکی از مشکلات داوری است. این معضل حل 

نشد؟
داور وقتی می خواهد یک بازی را قضاوت کند، باید 
با آرامش کامل وارد زمین شود. ما تمام تلاش خود 
را برای فراهم کردن امکانــات داوران فراهم کردیم 
اما تا حدودی این اختیار دست ما است. همین حالا 
نیز لیست طلب های داوران لیگ برتری را به سازمان 
لیــگ داده ایم که به زودی مطالبــات آنها پرداخت 
خواهد شد. البته مطالبات داورانی که در لیگ یک 
و فوتسال قضاوت می کنند، هنوز پرداخت نشده که 

این اتفاق هم به زودی رخ خواهد داد.
  متاسفانه در روزهای اخیر شاهد درگیری 
میان داوران و برخی افراد در بازی های مختلف 
ازجمله لیگ برتر، دسته اول و دوم و فوتسال 

بودیم. دلیل این اتفاقات چیست؟
برخی اخبار در رســانه ها بزرگنمایی می شود و 
آن طور نیست که داور با کســی درگیری فیزیکی 
داشته باشد. مثلا می گویند احمد صالحی با یکی از 
خبرنگاران در کرمان درگیر شــده و به او سیلی زده 
که من این مسأله را به هیچ عنوان باور نمی کنم. البته 
این موضوع را پیگیری می کنیم و اگر چنین اتفاقی 
رخ داده باشــد، قطعا برخورد لازم را خواهیم کرد. 
مهم ترین اتفاق برای یــک داور امنیتش در داخل 
زمین است که باید حفظ شود. از کمیته انضباطی نیز 
انتظار داریم که در برخی موارد خیلی جدی تر ورود 

کرده و با خاطیان برخورد کند.
 علی حنطه، سرمربی استقلال اهواز اعلام 
کرده که از شما به خاطر تهمتی که به او زدید، 

شکایت می  کند. چه نظری دارید؟
مشکلی ندارد. او شــکایت کند و ما هم این کار را 
انجام می دهیم. وقتی یک مربــی به خودش اجازه 
می دهد که به داور توهین کند، ما باید چه برخوردی 
با او داشــته باشــیم؟ امیدوارم دیگر شاهد چنین 

اتفاقاتی نباشیم.

آقای رئیس
ستون ثابت  

      چهارشنبه ها

گفت وگوی »شهروند« با علی مرادی، رئیس فدراسیون وزنه برداری: 

پانزدهمی جهان، واقعیت فعلی 
وزنه برداری ایران است
توقع زیادی از وزنه برداران در المپیک ریو نداشته باشید

 شکسته شدن رکورد رضازاده به خاطر فرصت سوزی خودش بود


